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Referat fra møde i Politisk Styregruppe for Kongelunden 4. no-
vember 2024 
 
 
Deltagere: 
Jacob Bundsgaard, Borgmester 
Rabih Azad-Ahmad, Rådmand for Kultur og Borgerservice 
Nicolaj Bang, Rådmand for Teknik og Miljø 
Martin Østergaard Christensen, stadsdirektør 
Charlotte Storm Gregersen, direktør for Kultur og Borgerservice 
Henrik Seiding, direktør for Teknik og Miljø 
Heidi Frostholm Holch, forvaltningschef for Sport og Fritid 
Michael Tolstrup, forvaltningschef i Teknik og Miljø 
Lars Peder Pedersen, Rambøll 
Lone Dannerby Paulsen, projektchef for Kongelunden 
Hanne Storvang, Kongelundens Sekretariat 
Karina Holme Krøjgaard, Kongelundens Sekretariat 
 
 
Dagsorden for møde i Den Politiske Styregruppe for Kongelunden 
1. Status på udvalgte projekter i Kongelunden 
2. Kunststrategi for Kongelunden 
3. Opfølgning på mulig fondsansøgning til Kongeruten 
4. Opfølgning på Kongelundens samlede økonomi 
5. Eventuelt 
 
1. Status på udvalgte projekter i Kongelunden 
Byrådsindstilling om Nyt atletikstadion og Sportens Hus er på vej til godken-
delse i afdelingerne med henblik på byrådsbehandling – gerne d. 4. decem-
ber. 
 
Der er enighed om placeringen og indretningen af shuttlebusvendepladsen 
og lokalplanen tilrettes på baggrund heraf. 
 
Der blev afholdt borgermøde vedr. idrætsbyens sydlige arealer d. 10. okto-
ber, og der arbejdes på baggrund heraf med afklaring om eventuel udarbej-
delse af lokalplan.  
 
Der blev stillet spørgsmål til, hvordan kultursporet fra cyklebanen kan fast-
holdes i sammenhæng med den valgte løsning for shuttlebusvendepladsen. 
Kongelundens Sekretariat undersøger dette i samarbejde med Teknik og 
Miljø. 
 
Det blev besluttet:  

- At status tages til efterretning. 
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2. Kunststrategi for Kongelunden 
Lone gennemgik kort processen for udviklingen af kunststrategien, som har 
mundet ud i en kunststrategi og et tilhørende handlingskatalog. 
 
Der arbejdes videre med dialogen med fonde. 
 
Det blev besluttet:  

- At Kunststrategien og det tilhørende handlingskatalog godkendes. 
 
3. Opfølgning på mulig fondsansøgning til Kongeruten 
Der blev givet en status på mulighederne for finansiering af Kongeruten. 
 
Det blev besluttet:  

- At der arbejdes videre med en fondsansøgning vedr. Kongeruten og 
podwalks med et samlet budget på 19 mio. kr. 

- At den udarbejdede fondsansøgning færdiggøres i dialog med de in-
volverede afdelinger. 

- At fondsansøgningen fremsendes ultimo november 2024.  
 
4. Opfølgning på Kongelundens samlede økonomi 
Kongelundens samlede økonomi er udfordret, hvis alle de forskellige projek-
ter/elementer, der er besluttet af den politiske styregruppe, skal gennemfø-
res.  
 
På sidste styregruppemøde blev der præsenteret en ubalance på 27,1 mio. 
kr. Siden er der givet 10,0 mio. kr. i budgetforliget for budget 2025, hvor de 
5,0 mio. kr. dog er foreslået til finansiering af tillægsbevilling til stadion. Un-
der antagelse af, at der kan findes medfinansiering til Kongeruten på 9,5 
mio. kr. udenfor Kongelundens reserve, vil der være en opdateret ubalance 
på 12,6 mio. kr.  
 
Der arbejdes i forbindelse med videreudviklingen af de enkelte projekter 
med at skabe balance i økonomien, og desuden arbejdes der med yderli-
gere fondsansøgninger, fx til pumptrack på de sydlige arealer i Idrætsbyen. 
 
Det blev besluttet: 

- At orienteringen tages til efterretning.  
 

5. Eventuelt 
Ingenting. 


